
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-03-13, § 33 

 

 Tid: 13 mars 2008 kl 16.00 – 16.15 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 27 mars 2008 

  

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

 

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m)  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Bo Holmberg (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Tf exploateringsdirektör Gunnar Jensen och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren från roteln Thord Swedenhammar. 

 



  

 § 33 

Svar på skrivelse från stadsbyggnadsnämndens handikappråd 

Dnr E2007-511-02164 

Protokollsutdrag 

 

Exploateringskontoret hade den 21 februari 2008 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 

ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

 Att som svar på skrivelsen överlämna kontorets utlåtande. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga R1. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga 

R2. 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 

kontorets förslag:  

 

 Att som svar på skrivelsen överlämna kontorets utlåtande. 

 

Reservationer 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt 

yrkande i bilaga R1. 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till 

sitt yrkande i bilaga R2. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaryttrande gavs av ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) enligt bilaga R1. 

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

Tillhör § 33, bilaga R1 

 

 

Exploateringsnämnden  

2008-03-13 

 

Tillhör ärende 33 

 

Svar på skrivelse från 

stadsbyggnadsnämndens 

handikappråd 

 

Emilia Hagberg (mp) 

Torkel Tigerschiöld (mp) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  uppdra åt exploateringskontoret att ta fram förslag på hur uppföljningen av 

 tillgänglighetsarbetet kan skärpas, 

 

att  därutöver anföra följande: 

 

Det är mycket otillfredställande att det inte görs någon kontroll av hur 

tillgänglighetsprogram efterföljs i t ex bostadsbyggande. Även om egenkontroll är 

grunden måste det finnas en uppföljning och granskning. Uppföljningen av Program för 

miljöanpassat byggande visar att trots att det då var obligatoriskt att följa programmet 

så uppfylldes inte de krav som ställdes. Det visar att det behövs både uppföljning och 

någon form av sanktioner om bristerna är alltför stora.  Erfarenheterna från Program för 

miljöanpassat byggande gör att det är lätt att föreställa att det även finns brister i hur 

tillgänglighetsprogrammen efterlevs när det inte ens finns en samlad uppföljning. 



  

    Tillhör § 33, bilaga R2 

 

 

    Exploateringsnämnden 

2008-03-13 

 

    Tillhör ärende 33 

 

    Svar på skrivelse från  

    stadsbyggnadsnämndens  

handikappråd 

     

    Ann-Margarethe Livh (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  bifalla skrivelsen, 

 

att  därutöver anföra:  

 

Vänsterpartiet delar uppfattningen att egenkontroll när det gäller tillgänglighetsfrågor 

inte är tillräckligt. Uppföljning och kontroll av att gällande regler och krav uppfylls är 

av stor betydelse– risken är annars uppenbar att byggherrar får den uppfattningen att 

just dessa regler inte är så viktiga. 

Sett i ett större perspektiv handlar det här ärendet inte bara om vilken vikt man lägger 

vid just tillgänglighet, utan också om vilken vikt man generellt lägger vid att 

gemensamma regler efterlevs och respekteras. Ytterst är det en fråga om respekt för 

demokratin. 

 


